
Bestyrelsesmøde i Dansk Sociologiforening 3/9-2024 
Til stede: Nicole, Barbara, Hanna, Jonas, Carla, Andreas, Majsa, Morten, Andreas, Sidsel, 

Johanne og Kirsten 

  
 

1. Status sociologikongres 2025 (Nicole) 
- Samarbejde mellem RUC og Absalon. Absalon har sagt ja, mens der afventes et svar fra 

RUC om det kan blive muligt at holde en sociologikongres.  
- Skal holdes i oktober, november eller december næste år højst sandsynligt på RUC 
- Pelle udarbejder forskellige modeller for hvordan konferencen kan organiseres både 

praktisk og økonomisk.  
 

 
2. Opdatering Nordisk sociologiforening (som Nicole nævnte i en mail) 

- Nicole og Andreas har været til Nordisk sociologikonference (NSA) 
- Generelt har alle de nordiske lande udfordringer med medlemstal. De forskellige lande 

har prøvet forskellige strategier, hvilket vi kan bruge som inspiration.  
- Nicole vil gerne være tovholder på at erfarings- og vidensdeling fra de andre lande 

kommer med til næste møde. Ud fra dette kan vi snakke om den fremtidige 
medlemsskabsmodel/pris for vores forening.  

o Carla tjekker op på om det først er muligt at ændre kontingent til 
generalforsamling, eller om det er noget der kan gøres på et ordinært 
bestyrelsesmøde. 

- Næste konference udskydes til 2027, så den ikke clasher med den europæiske.  
- Reklamere for NSA workshops og research groups på vores sociale medier. Det står 

Carla for.  
 

3. Opdatering Europæisk sociologiforening (Barbara) 
- Den litauiske forening vil gerne være med i NSA. Det tror vi ikke umiddelbart kan lade 

sig gøre. Barbara spørger om de stadig er interesserede og finder ud af om vi skal gå 
videre med det.  

 
4. Strategi for at skabe interesse for DSF blandt de studerendes sociologiske miljøer, 

samt forbinde de sociologiske miljøer med hinanden for at fremme sociologien i landet 
- Tage ud på nuværende og nye årgange på KU og fortælle om foreningen. Johanne og 

Carla vil gerne tage ud.   
- Nicole skal holde et oplæg for 300 studerende, hvor hun kan tage en slide på. Denne 

laver Carla og Morten.  
- Opdatere hjemmesiden, så det er tydeligt at det første år er gratis for studerende  
- Generelt vil vi gerne sænke prisen endnu mere for studerende. Det bliver et punkt på 

næste møde at beslutte medlemskontingenter fremover.  
- Vi nedsætter en arbejdsgruppe som kigger på hvordan vi rekrutterer nye medlemmer og 

især de studerende. Den består af Carla, Nicole, Morten og Johanne. Carla indkalder til 
møde.   

 
 
 



5. Forperson  
- Overveje at uddelegere de forskellige roller, så det ikke bliver en lige så stor opgave at 

tage  
- Vi kan selv definere hvad en forpersons rolle er  
- Vi har brug for at snakke om visioner for foreningen, så det bliver mere attraktivt at 

være forperson. Derfor er lektien til næste gang at alle skal tænke over hvorfor de er med 
i foreningen og hvad deres visioner er.   

 
6. Evt.  

- Hanna er blevet kontaktet af dansk selskab for sundhedsantroprologi. Ingen vil 
umiddelbart deltage, så det kommer op på SoMe.  

- Fremover kan vi videresende relevante arrangementer til Carla og Kirsten, så det kan 
komme på hjemmeside og SoMe 

 
7. Næste møde 

- Majsa laver mødeindkaldelse til slut oktober 
- Her skal vi tale fremtidigt kontingent og efterårets arrangementer  
 

 
 
 
  


